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Besvarelse af spørgsmål 27 alm. del stillet af Boligudvalget den 21. 
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Spørgsmål 27: 

Vil ministeren redegøre for tidligere forsøg på at indføre certificering af 

bygningssagkyndige og begrundelsen for, at disse alligevel ikke blev til 

noget? 

 

Svar: 

Som anført i spørgsmål 26, er hjemlen til at indføre en certificeringsord-

ning ikke udnyttet.  

 

Erhvervs- og Byggestyrelsen har i efteråret 2005 sammen med Energisty-

relsen gennemført et samlet udbud af sekretariatsfunktionen for energi-

mærknings- og huseftersynsordningen med udgangspunkt i den hidtidige 

beskikkelsesordning. På baggrund heraf har Erhvervs- og Byggestyrelsen 

oprettet fællessekretariatet for eftersyns- og mærkningsordningerne 

(FEM-sekretariatet), der varetager den nuværende beskikkelsesordning. 

 

Som det også fremgår af spørgsmål 26, har Justitsministeriet nedsat et 

udvalg, der skal vurdere huseftersynsordningen, herunder om der er be-

hov for ændringer. Spørgsmålet om indførelse af en eventuel certifice-

ringsordning vil kunne indgå i udvalgets arbejde.  
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